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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyire egyenlőek a fogyatékossággal élők esélyei?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Fülöp Attila  államtitkár  úr  a  közelmúltban bejelentette,  hogy nagy arányú kitagolási  programot
valósít  meg  a  kormány  és  családi  házakban,  családias  környezetben  élhetnek  tovább  a
fogyatékossággal élő emberek.

Országszerte  206  helyszínen,  25  milliárd  forintból  épülnek  lakóotthonok,  ami  a  fogyatékos
intézményi ellátás kereteinek megújítását jelenti.

Az ENSZ  Fogyatékossággal  Élő  Személyek  Jogainak  Bizottságának  2020  áprilisában  közzétett
jelentése szerint rendszerszinten sérül Magyarországon a fogyatékossággal élő személyek önálló
életvitelhez a közösségbe való befogadáshoz való joga.

A Bizottság megállapította, hogy a gyakorlatban az intézményi elhelyezés és ebből következően a
közösségből  való  kizárás  a  jellemző.  Az  önálló  életvitel  támogatása  Magyarországon  igen
korlátozott lefedettséggel rendelkezik, ezenkívül a régiók között egyenlőtlenül fejlődik, különösen a
vidéki  területeken.  A szociális  alapszolgáltatások  nem  igazodnak  az  érintett  személyek  egyedi
igényeihez. A megfizethető, akadálymentes lakások, a szociális lakhatás, illetve az erre vonatkozó
programok szűkösek. Ezért is állunk várakozással a bejelentés elé, hiszen a fogyatékossággal élők
ugyanolyan fontos és egyenértékű tagjai a magyar társadalomnak.

Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

1. Milyen módon valósul meg a kitagolási program? Teljesen felszámolják a nagyobb 
intézeteket vagy a kisebb családiházak, lakások, lakóotthonok mellett marad még 
intézményre szoruló ellátott?

 



 
1. Mikorra fejeződik be a teljes kitagolási program?

 

 

1. Milyen arányban maradnának állományban a jelenlegi intézményekben dolgozók, a 
támogatást nyújtó személyzet a fogyatékossággal élők segítségére? A kitagolt 
intézményekben, hány fő szakdolgozó, illetve segítő személyzet jutna a bent lakó 
fogyatékossággal élő személyekre?

 

1. Milyen integrációs programok, illetve munkalehetőségek állnak rendelkezésre a 
fogyatékossággal élő kitagoltak számára, hiszen Magyarországon az elterjedt fogyatékossági
sztereotípiák miatt továbbra is "alkalmatlannak" tekintik őket arra, hogy önállóan éljenek és 
bekerüljenek a közösségbe és a munkanélküliséggel, a nyílt munkaerőpiacra való belépés 
akadályaival szembesülnek?
 
 

1. A munkaterápiás programok helyett tervezik -e kidolgozni a fogyatékossággal élő személyek
szakképzésének rendszerét, ami javíthatná a valódi munkahelyekhez való hozzáférésük 
lehetőségeit is?

 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Ungár Péter

Budapest, 2021. 11. 12.
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